
Protokół nr XLV/2018 

z obrad sesji Rady Gminy Raków 

z dnia 24.05.2018r. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 10.00 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rakowie ul. 

Ogrodowa 1. 

Ad.1 Otwarcie posiedzenia sesji. 

Obradom sesji przewodniczył Pan Jerzy Nowak – Przewodniczący Rady, który otworzył 

obrady sesji oraz powitał wszystkich obecnych. W sesji wzięło udział 14 radnych. 

Przewodniczący Jerzy Nowak stwierdził quorum. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Na wstępie Przewodniczący powitał wszystkich zebranych. Szczególnie Przewodniczący 

powitał laureatów wojewódzkich  konkursów przedmiotowych wraz z ich opiekunami, 

nauczycielkami z Gimnazjum im. Jana Pawła II z Rakowa oraz Szkoły Podstawowej z Ociesęk. 

Laureaci Weronika Juszczyk – laureatka konkursu z języka polskiego i rosyjskiego wraz 

nauczycielkami Paniami Małgorzatą Godowską i Elżbietą Szpak ora uczeń Szkoły 

Podstawowej z Ociesęk Kamil Rogoziński – laureat konkursu z języka angielskiego z 

nauczycielką Panią Justyną Dziarmagą odebrali z rąk Przewodniczącego i Pani Wójt listy 

gratulacyjne oraz drobne upominki. 

W obradach sesji udział wzięli: 

Pani Alina Siwonia – Wójt Gminy Raków, 

Pani Jadwiga Milewicz – Zastępca Wójta, 

Pani Anna Pleban – Skarbnik. 

Ad. 2 Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad sesji, z którym radni mieli 

okazję zapoznać się podczas obrad komisji wspólnej oraz na podstawie rozesłanych im przed 

sesją dokumentów. 

Proponowany porządek obrad: 

         1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

          2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji. 

          3 . Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji . 

          4. Informacja Wójta Gminy Raków o podjętych działaniach między sesjami. 

5. Informacja Przewodniczącego Komisji Wspólnej z posiedzenia. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2018 – 2035, 



b) zmian w budżecie gminy na 2018 r, 

c) udzielenia pomocy rzeczowej, 

d) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach, 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz publicznych innych formach 

wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez Gminę Raków, 

e) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie bezprzetargowym na okres 16 lat części o 

powierzchni 0,0144 ha, z nieruchomości oznaczonej numerem ewidencyjnym 210/1, położonej 

w miejscowości Raków, obręb geodezyjny 0018 Raków, 

f) nadania nazwy ulicy w miejscowości Raków, 

g) nadania nazwy ulicy w miejscowości Raków, 

h) nadania nazwy ulicy w miejscowości Raków, 

i)  uchwała przyjmująca „Apel Rady Gminy Raków w sprawie przywrócenia praw miejskich 

miejscowościom, które  zostały ich pozbawione w wyniku represji carskich”, 

j) przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakowie, 

k) w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiki Województwa Świętokrzyskiego w sprawie 

przyjęcia projektu zmiany uchwały NR XLIX/870/14 Sejmiki Województwa Świętokrzyskiego  z 

dn. 13.XI 2014 r w sprawie utworzenia Cisowsko Orłowińskiego Parku Krajobrazowego. 

         7. Wolne wnioski i zapytania. 

         8. Zamknięcie obrad sesji. 

Porządek obrad w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 3 Zatwierdzenie protokołu  z sesji z dnia  29.03.2018 r 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Komisji Wspólnej z posiedzenia. Pan Mirosław 

Ambroziński przedstawił sprawozdanie z posiedzenia Komisji Wspólnej, którego celem było 

omówienie projektów uchwał na sesję. Na komisji wyjaśnienia w sprawie projektów uchwał 

złożyli pracownicy merytoryczni urzędu. Wszystkie projekty uchwał zostały omówione. 

Dostarczone materiały zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisję.                                                                                                        

Ad.5 Informacja Wójta Gminy Raków o podjętych działaniach między sesjami : 

Pani Wójt przedstawiła przebieg działań : 

04.04 – Spotkanie z Panem Dychałą  - właścicielem firmy Kad - BUD w sprawie 

uporządkowania spraw związanych z zielenią i jej pielęgnacją na Rakowskim rynku 

05.04 – Odbyło się spotkanie dyrektorów szkół z Zastępcą Wójta Panią Milewicz na temat 

planów pracy na rok szkolny 2018/19 i zatwierdzeniu ich przez kuratorium 

06.04 –odbyło się robocze spotkanie w sprawie budowy wodociągu w Bardzie i jego przebiegu. 

Podpisano umowy z beneficjentami. 

07.04 – W OSP Szumsku odbyło się zebranie sprawozdawcze. Ustalono, że w połowie sierpnia 



w Szumsku odbędą się zawody strażackie. Będzie to również okazja do zebrania funduszy na 

100 rocznicę ich powstania. 

08.04  - Wspólnie z panem Przewodniczącym, Pani Wójt odwiedziła gminę Szydłów z którą 

wspólnie prowadzimy projekt OZE. Rozmowy dotyczyły zachęcenia jak największej liczby 

beneficjentów do zamontowania OZE przy swoich domostwach. 

09.04 – Po rozstrzygniętym przetargu został podpisany aneks do umowy na budowę wodociągu 

w Bardzie. 

10.04 – podpisanie umowy na montaż OZE. Kwota środków zewnętrznych – 2 mln 995.161 

tys zł 

11.04 – Doszło do ugody przedsądowej z Instytutem Rozwoju Miast, który miał opóźnienie w 

realizacji zadania związanego z Miejscowym Planem Zagospodarowania przestrzennego. Z 

tego tytułu wpłynie nam do budżetu kwota 23 tys zł i połowa kosztów sadowych. 

16.04 – Odbyła się Rada Społeczna Gminnego Ośrodka Zdrowia w Rakowie. 

18.04 – Przyjechała do Rakowa przedstawicielka Stowarzyszenia Rodzina Policyjna 39 z 

informacją, iż jeden z dawnych mieszkańców  Barda Pan Piotr Książek zginął w Miednoje. Był 

to policjant. Stowarzyszenie to zajmuje się kultywowaniem pamięci o ofiarach . Uwagę w tym 

temacie wniosła również Pani Danuta Król, która poinformowała, że mamy jeszcze jedną taką 

osobę z Rakowa, której również warto poświęcić pamięć, a był to Pan Władysław Gouda. 

23.04 – Została podpisana umowa z Panem Starostą na termomodernizację budynków 

użyteczności publicznej w Rakowie. Otrzymamy dofinansowanie w wysokości 5 milionów 752 

tys 240 zl. Nasz wkład to kwota 1  milion 18 tysięcy. Oczywiście kwoty te zostaną 

zweryfikowane po przeprowadzeniu przetargów. 

24,25.04 – Odbyło się szkolenie obronne dla Wójtów  i Burmistrzów. 

27.04 – Odbyła się w starostwie promocja książki  „Smaki powiatu Kieleckiego” Na 

uroczystość zaproszone zostały wszystkie KGW, gospodarstwa agroturystyczne oraz osoby 

fizyczne, które na przestrzeni ostatnich 10 lat promowały i prezentowały potrawy tradycyjne 

naszego powiatu. 

30.04 – po trzyletnim, gwarancyjnym okresie pielęgnowania zieleni na rynku, została ona 

odebrana. Zadanie to przeszło na nas. Stąd też  w ramach staży dzięki Urzędowi Pracy trzy 

osoby uprzednio pracujące u Pana Dychały podpisały umowy z nami do końca października. 

Dodatkowo pomagają im w tym osoby z POCHu. Mam nadzieję, że zieleń będzie utrzymana 

w dobrej formie. 

Przeprowadzone zostały również rozmowy z Panią Dyr. Sochacką ( Regionalny Program 

Operacyjny ) w sprawie przesunięcia terminu termomodernizacji . Przesunięto także termin 

budowy sali gimnastycznej w SP Ociesęki na koniec 2019 r.  Przesunięcia nastąpiły w wyniku 

trybu przetargowego. 

Odbywały się również szkolenia z zakresu ochrony danych Rodo zgodnie ze standardami 

unijnymi. 

Z Nadleśnictwem Łagów został uzgodniony nowy przejazd gimbusów, ze względu na remont 

mostu na Łukawie. Nowy przejazd wymaga jeszcze trochę prac w celu dostosowania drogi. 

Będzie to przejazd drogą przez las. 

Sprawy bieżące:  niebawem zostaną ogłoszone przetargi na termomodernizacje, budowę Sali 

gimnastycznej w SP w Ociesękach oraz odnawialne źródła energii. W ocenie jest złożony przez 

nas wniosek o modernizację oświetlenia ulicznego oraz most w Smykowie. 

Starostwo złożyło wniosek o budowę chodnika w Chańczy oraz remont drogi na ulicy Górki. 

Czekamy na decyzję. Liczymy, iż nasz koszt, według zapewnień starostwa, to 10%. Jednak 

konkretną kwotę będziemy znali po przetargach. 

Otrzymujemy również pisma z Komendy Wojewódzkiej Straży Pożarnej w sprawie dotacji dla 

Osp. Niestety czas na złożenie wniosku o dofinansowanie jest niezmiernie krótki , nawet 12 

godzinny. Będziemy w tej sprawie interweniować. Dawniej termin złożenia wniosku był co 



najmniej kilkudniowy. Dotacja nie wymagała wkładu własnego, obecnie to 1/3 kosztów. 

Dofinansowanie zależne było od ilości wyjazdów ratowniczych. Obecnie pieniądze przyznaje 

ministerstwo, a rozdziela je Komenda Wojewódzka. I tak wkład własny na zakup niezbędnego 

sprzętu dla OSP  Ociesęki  to kwota rzędu 7 tysięcy złotych, Chańczy 5 tysięcy. 

Jesteśmy w trakcie negocjacji naszych wkładów własnych niezbędnych do inwestycji na 

budowę chodnika w Rakowie i Wólce Pokłonnej. 

Sukcesywnie rozprowadzane jest kruszywo na drogi. W planach mamy wycinkę drzew i 

zakrzaczeń przy drogach.  

Zaangażowani jesteśmy, z mocy ustawy, w szacowanie szkód łowieckich. Szkody te jak 

dawniej pokrywają Koła Łowieckie, nie posiadające zbytnich środków, a urzędnicy zmuszani 

są do uczestnictwa w szacowaniu. Ustawa włącza do tego również sołtysów. Reasumując 

praktyka ta spotyka się z ogromną krytyką ze strony samorządów. 

Ze względu na brak krwi w Kielcach od 9 czerwca  ruszają punkty mobilnego krwiodawstwa. 

Zachęcam do uczestnictwa w tej akcji. 

Ad. 6.    Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2018 – 2035, - uchwała 

została przyjęta jednogłośnie 

b) zmian w budżecie gminy na 2018 r, - uchwała została przyjęta jednogłośnie 

c) udzielenia pomocy rzeczowej, - uchwała została przyjęta jednogłośnie 

d) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach, 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz publicznych innych formach 

wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez Gminę Raków, uchwała została przyjęta 

jednogłośnie 

e) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę w trybie bezprzetargowym na okres 16 lat części o 

powierzchni 0,0144 ha, z nieruchomości oznaczonej numerem ewidencyjnym 210/1, położonej 

w miejscowości Raków, obręb geodezyjny 0018 Raków, - uchwała została przyjęta jednogłośnie 

f) nadania nazwy ulicy w miejscowości Raków, - uchwała została przyjęta jednogłośnie 

g) nadania nazwy ulicy w miejscowości Raków,- uchwała została przyjęta jednogłośnie 

h) nadania nazwy ulicy w miejscowości Raków, - uchwała została przyjęta jednogłośnie 

i)  uchwała przyjmująca „Apel Rady Gminy Raków w sprawie przywrócenia praw miejskich 

miejscowościom, które  zostały ich pozbawione w wyniku represji carskich”, - uchwała została 

przyjęta przy 13 głosach „ZA” i 1 wstrzymującym. 

j) przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rakowie, - uchwała została 

przyjęta jednogłośnie 

k) w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiki Województwa Świętokrzyskiego w sprawie 

przyjęcia projektu zmiany uchwały NR XLIX/870/14 Sejmiki Województwa Świętokrzyskiego  z 

dn. 13.XI 2014 r w sprawie utworzenia Cisowsko Orłowińskiego Parku Krajobrazowego. - 

uchwała została przyjęta jednogłośnie 

 



 

 

Ad. 7.      Wolne wnioski i zapytania. 

Radny Pan Damian Szpak – zwrócił się z zapytaniem do radnej Pani Małgorzaty Gołyskiej, 

podobnie jak on członkini Rady Społecznej  Gminnego Ośrodka Zdrowia , z kim uzgadniała 

wniosek o przyznanie rocznej nagrody dla kierownika ośrodka. 

Radna Pani Małgorzata Gołyska – wyjaśniła, że po zapoznaniu się z wynikami finansowymi 

ośrodka  i bazując na ich dobrym wyniku przyznawana jest zawsze nagroda roczna jako jedyna 

forma motywacji. O przyznanie nagrody wnioskuje Rada Społeczna poddając wniosek 

głosowaniu. O ile pamięta nie było głosów ani przeciw, ani wstrzymujących. Natomiast 

wysokość nagrody uzgodniła z urzędem gminy jako jednostką nadrzędną. 

Sołtys Pan Zbigniew Feldman – poruszył drażliwą sprawę rozprzestrzeniającej się w szkołach 

i przedszkolach wszawicy, apelując o jakieś odgórne działania, w tym również pomoc w 

zaangażowaniu rodziców w jej zwalczanie. 

Ponadto pan sołtys zwrócił uwagę na wymagający remontu most w Rembowie.  

Sołtys  Pani Krystyna Pietras z Głuchów Lasy poprosiła o kruszywo na załatanie dziur w 

drodze oraz kamieni w celu lepszego utwardzenia. 

Radna Pani Danuta Król – w imieniu mieszkańców zwróciła się z prośbą o poprawienie drogi 

w okolicach Nowego Rynku w kierunki ulicy Kolejowej, gdzie kamienie zupełnie nie trzymają 

się podłoża.  

Radna Pani Teresa Strzelecka – poinformowała, że jeden z domów przy ulicy Sienieńskiego 

z racji spadającego tynku z balkonu stanowi realne niebezpieczeństwo. Dla pieszych .Poprosiła 

o interwencję  do właściciela nieruchomości ze strony samorządu 

Sołtys Pan Mariusz Ozdoba – zaproponował w walce z wszawicą podanie preparatu przez 

szkoły. Poprosił także o uzupełnienie kruszywa  na drogach. 

Głos zabrał Padny Pan Damian Szpak informując w temacie zgłoszonej przez przedmówców 

wszawicy w placówkach oświatowych, iż problem według niego leży przede wszystkim w 

odpowiedniej pielęgnacji małych piesków typu york, ( wyhodowane z włosem „ludzkim” ) – 

w gęstej sierści  bytują wszy. 

RDNA Król zauważyła – głowa owa wesz ludzka a psia czy nie ma różnicy. 

Radny Pan Czesław Bęben –  zgłosił zniszczenia spowodowane płynącą wodą z lasów i pól 

na drogi w msc. Koziel. Wspomniał o konieczności naprawy przystanku w Nowej Hucie oraz  

rozerwanym przez wodę przepuście. 

Radny Pan Wiesław Grotkowski – zwrócił uwagę na około 2 km odcinek drogi z Rakowa do 

Drogowli, który z roku na rok jest jedynie uzupełniany kruszywem. Droga sukcesywnie 

niszczona jest przez ciężki sprzęt i jej stan jest coraz gorszy. Wie ,że w planach Powiatowego 



Zarządu Dróg jest remont 1km.Zastanawia się, czy nie można zwiększyć kosztów i naprawić 

całość tj. odcinek 2 km. Tym bardziej, że na tą inwestycję czekamy lata, a droga remontowana 

jest małymi odcinkami. Wyremontowane odcinki ulegają pogorszeniu, a dopiero naprawiane 

są stare. Poprosił również o utwardzenie drogi w kierunku dawnej leśniczówki. 

Radny Pan Mirosław Ambroziński zapytał o losy przystanku oraz termin realizacji placu 

zabaw w Woli Wąkopnej, a także zapytał o możliwość wyasfaltowania jednej z dróg 

prowadzących do nieruchomości mieszkańca miejscowości. 

Sołtys Pan Andrzej Stęplowski – pomimo dostarczonych już dwóch samochodów kruszywa, 

prosi o jeszcze jeden transport. 

Radny Pan Damian Szpak – zwrócił uwagę na chwasty wybijające chodniki na Pągowcu. 

Zasugerował użycie specjalnych środków chwastobójczych. 

Radna Pani Teresa Strzelecka –  wspomniała o zniszczeniu , prawdopodobnie przez młodzież 

mienia komunalnego. Chodzi o przystanek przy szkole w Rakowie i ogrodzenia. 

Pani Wójt – w odpowiedzi na złożone wnioski , poinformowała: 

Przeciwdziałanie wszawicy wymaga wspólnych działań zarówno placówek oświatowych ale 

przede wszystkim rodziców. W szkole nie można podać jakichkolwiek środków, mogą to zrobić 

jedynie prawni opiekunowie dziecka. Tym bardziej ,że preparaty powinni wtedy zaaplikować 

sobie wszyscy domownicy. Temat jest trudny, bo wrażliwy, wymagający dyskrecji., ale nie po 

raz pierwszy się z nim zmagamy. Miejmy zatem nadzieje, że wspólnymi siłami zwalczymy ją. 

Kruszywo rozwożone jest sukcesywnie do wszystkich miejscowości które to zgłosiły. W 

bardzie czekamy aż zakończą się prace związane z siecią wodociągową, by położone kruszywo 

nie zostało zaraz rozjeżdżone przez ciężki sprzęt. Zdarzyła się również ulewa, która zniweczyła 

już wykonane prace. Wszyscy potrzebujący zostaną w kruszywo zaopatrzeni. 

Poprawione  zostaną kamienie na drodze w Rakowie. Uzupełnimy kamieniami wyrwane przez 

wodę dziury. W sprawie mostu i jego naprawy, będziemy rozmawiać z projektantem 

.Podejrzewam, że rękojma już się skończyła i będzie to zadanie po naszej stronie. Udrożnione 

zostaną również przepusty. Zaczęliśmy wykaszać pobocza. Chciałabym jednak, poprosiła Pani 

Wójt, by mieszkańcy trochę włączyli się do tych prac i kosząc swoje posesje pomyśleli również 

o wykoszeniu pobocza koło swojej nieruchomości. 

Chodnik w stronę Pągowca będziemy naprawiać wraz z umocnieniem wyrwanych kamieni 

wokół źródełka. 

Realizacja placu zabaw w Woli Wąkopnej  to okres około 1,5 miesiąca. To czas na ogłoszenie 

przetargu, podpisanie umów. 

Droga asfaltowa w tejże miejscowości to sprawa przyszłości. Kiedyś będzie i ona załatwiona, 

ale drogi wymagają specjalnych procedur, które trwają i wymagają kosztów. 

Droga z Rakowa do Drogowli, ten wspomniany 1 kilometr, będzie realizowany przez powiat. 

Nas w tej chwili nie stać do dołożenie środków na drugi odcinek, tak więc zostanie zrobiony 

tylko ten odcinek. 



Do właściciela nieruchomości , która stanowi niebezpieczeństwo, zostały wysłane pisma. Na 

dzień dzisiejszy brak jest jakiejkolwiek odpowiedzi. Będziemy temat monitować. 

O przypadkach wandalizmu przeprowadziłam rozmowę z Panem Komendantem Policji. 

Poprosiłam o zwrócenie szczególnej uwagi na zachowanie młodzieży. Wszystkie zdarzenia 

zostały zgłoszone na policję. 

Pani Danuta Król zapytała, czy są już podjęte jakieś konkretne działania w tym temacie przez 

policję. 

Pani Wójt odparła, że od momentu zgłoszenia tych faktów, policja przejęła sprawę i ją 

prowadzi. 

Ad. 8.      Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący uznając , iż tematy przewidziane na sesje zostały wyczerpane i w wyniku 

braku dalszych wniosków i zapytań zamknął obrady sesji  

 

 

Protokółowała                                                                       Przewodniczący Rady    Gminy 

Krystyna Jóźwik                                                                  Jerzy Nowak 

 

 

 

 

                                                                                      

 


